



APSA

亞太結構融資公會

Asia-Pacific Structured Finance Association

8th Floor, Nexxus Building, 41 Connaught Road Central, Hong Kong
www.apsa-asia.com | info@apsa-asia.com | hk.linkedin.com/company/apsa-asia



Dr Anthony Neoh (梁定邦), QC, SC, JP

- Honorary Advisor to APSA

Dr. Anthony Neoh, QC, SC, JP is a senior member of the HK Bar specializing in international litigation and arbitration. He is also active in teaching and research in financial history, comparative legal systems and current issues of financial regulation. He was a high-school mathematics teacher from 1964-1966. From 1966-1979, he was a member of the Hong Kong Civil Service, leaving with directorate rank in the Administrative Service. Commencing practice at the HK Bar in 1980, he went on to qualify for the California Bar in 1984 and was appointed Queen's Counsel in 1990. From 1995-1998, he was Chairman of the Hong Kong Securities and Futures Commission and from 1998 to 2004, he was Chief Adviser to the China Securities Regulatory Commission at the personal invitation of then Premier Zhu Rongji. He was nominated to the ICSID Panel of Conciliators and Arbitrators, by the Ministry of Commerce of the People's Republic of China in 2010.

梁定邦博士為香港執業資深大律師及國際仲裁員，一直致力教學並同時研究法律金融史、比較法律制度及當前的金融監管課題。1964-1966 擔任中學數學老師。1966-1979 任香港政府公務員，離任時為首長級政務官。1980 年開始為香港執業大律師。1984 獲美國加州職業律師資格。1990 年獲資深大律師資格。他於 1995 年至 1998 年期間擔任香港證券及期貨事務監察委員會主席，其後應時任中國總理朱鎔基先生邀請，在 1998 年至 2004 年出任中國證券監督管理委員會首席顧問。2010 年獲國家商務部及財政部提名擔任世界銀行國際投資爭端解決中心調停及仲裁員。

Dr. Neoh was the first Asian to be elected as Chairman of the Technical Committee of the International Organisation of Securities Commissions and was a Member of the HK Basic Law Committee of the Standing Committee of the National People's Congress from 1997 - 2007 and the former Chairman of the Hong Kong Independent Police Complaints Council. He is currently a Standing Committee Member of the Supreme Court's Judicial Research Institute.

梁博士曾是出任國際證監會維織技術委員會主席的首位亞洲人士，也曾任全國人民代表大會常務委員會香港特別行政區基本法委員會委員(1997-2007)及香港獨立監察警方處理投訴委員會主席。現時其他公職包括中華人民共和國最高人民法院中華司法研究會索務理事。

In the academic sphere, he was a frequent lecturer at the Central School of the Chinese Communist Party, an Adjunct Professor of the National College of Public Administration, as well as Visiting Professor to the Peking, Tsinghua and Harvard University Law Schools. He is currently Council Member and Treasurer to the Chinese University, Visiting Professor to the School of Business of the National University of Singapore, and Chairman of the Asian Academy of International Law. He was Chairman of the Preparatory Committee of the Chinese University Law School. In 2003, he was awarded the Degree of Doctor of Laws, honoris causa, by the Chinese University. In 2009, he was elected an Academician of the Eurasian Academy of Science, and in 2011, was presented with the CFA Institute's Award for Distinguished Service to International Finance. In 2013 and 2016, he was awarded the Degree of Doctor of Social Science, honoris causa, by the Open University and Lingnan University respectively. In 2019, he was elected a Fellow of the Hong Kong Academy of Finance.

學術方面，梁博士曾為中共中央黨校經常講師、國家行政學院兼職教授，亦曾為北京大學、清華大學、人民大學及美國哈佛法學院客座教授，和香港中文大學法律學院籌劃委員會主席。他現為香港中文大學校董及司庫，新加坡國立大學商學院客座教授，亞洲國際法研究院主席及中國工商銀行，中信股份有限公司的獨立董事。2003 年獲香港中文大學頒發榮譽法學博士，2009 年香港證券及投資學會榮譽資深院士及歐亞科學院院士。2011 年，國際特許金融分析師協會頒發國際金融卓越貢獻獎，2013 年 香港都會大學榮譽社會科學博士 及 2016 年，香港嶺南大學榮譽社會科學博士。2019 年被選為香港金融研究院院士。